
Protokół Nr 40/2022 

z posiedzenia wspólnego Komisji Rady Gminy Kołaczkowo w dniu 20.12.2022 r. o godz. 

15.00 w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Kołaczkowie. 

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Kołaczkowo Danuta Grabowska. 

Powitała zaproszonych gości oraz pracowników UG - lista obecności w załączeniu. 

W posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych. 

Wójt Teresa Waszak wniosła o wprowadzenie dodatkowych punktów do przedstawionego 

porządku obrad:  

- projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest 

z terenu Gminy Kołaczkowo na lata 2022-2032”. 

- Informacja na temat przeglądu obszaru i granic aglomeracji Kołaczkowo. 

Przyjęty porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Uchwała w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu w gminie Kołaczkowo 

będącej podstawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży 

i uczniów oraz rodziców do placówek oświatowych. 

4. Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest 

z terenu Gminy Kołaczkowo na lata 2022-2032”. 

5. Informacja na temat przeglądu obszaru i granic aglomeracji Kołaczkowo. 

6. Uchwała w sprawie wprowadzenia  Gminnego Programu Osłonowego „Korpus 

Wsparcia Seniorów” na rok 2023 w Gminie Kołaczkowo. 

7. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr III/28/2018 z dnia 27 grudnia 2018 r. w sprawie 

utworzenia ośrodka wsparcia Klub Senior + w Kołaczkowie, ustalenia zasad jego 

funkcjonowania oraz trybu kwalifikowania do uczestnictwa w zajęciach 

organizowanych przez Klub Senior + w Kołaczkowie. 

8. Uchwała w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku 

wsparcia „ Klub Senior+  w Kołaczkowie”. 

9. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Kołaczkowo na lata 

2023-2027. 

10. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2023 rok. 

11. Omówienie projektu budżetu Gminy Kołaczkowo na 2023 rok. 

12. Wprowadzenie zmian w budżecie Gminy Kołaczkowo na 2022 rok.  

13. Wprowadzenie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kołaczkowo na lata 

2022-2027. 

14. Ustalenie wykazu i planu finansowego wydatków budżetowych Gminy Kołaczkowo,  

które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2022. 

15. Wolne głosy i wnioski. 



Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

Wyniki głosowania 15 Za, 0 Przeciw, 0 Wstrzymuje Się 

Ad.3 

Aneta Nowak przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu 

pojazdów w gminie Kołaczkowo będącej podstawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztów 

przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców do placówek oświatowych. Wyjaśniła, 

że zmiana ustawy Prawo Oświatowe oraz ustawy o finansowaniu zadań oświatowych zmieniła 

zasady zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci i młodzieży uczniów oraz rodziców 

do placówek oświatowych. W związku z powyższym ustala się stawkę za 1 km przebiegu 

pojazdu dla samochodu osobowego o pojemności skokowej silnika do 900 m3 w wysokości 

0,5214 zł, natomiast dla samochodu osobowego o pojemności skokowej silnika powyżej 900 

m3 stawkę 0,8358 zł. 

Radny Jerzy Woś zapytał ile osób z terenu gminy deklaruje dowóz dzieci do placówek 

oświatowych. 

Aneta Nowak odpowiedziała, że są cztery rodziny dowożące dzieci do placówek oświatowych 

w okresie wakacji, w czasie kiedy kierowca nie kursuje.  

Głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały.  

Wyniki głosowania 15 Za, 0 Przeciw, 0 Wstrzymuje Się. 

Ad. 4 

Olga Pietrzykowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu usuwania 

wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Kołaczkowo na lata 2022-2032. Ostatnia 

uchwała w tym temacie została podjęta w 2016 roku i obowiązywała do 2022 roku. Do zadań 

samorządu gminnego należy wykonanie inwentaryzacji wyrobów zawierających azbest 

i  dokument ten został opracowany. Wobec powyższego przedstawiony program jest 

zaktualizowany o inwentaryzację. Projekt został wysłany wraz z wnioskiem 

do Wielkopolskiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego oraz Regionalnego 

Dyrektora Ochrony Środowiska w Poznaniu o zajęcie stanowiska w sprawie odstąpienia 

od obowiązku przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko dla 

ww. projektu. Wielkopolski Państwowy Wojewódzki Inspektor Sanitarny odstąpił od zajęcia 

stanowiska, natomiast Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Poznaniu stwierdził, że nie 

ma potrzeby przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko.  

Ad. 5 

Olga Pietrzykowska przedstawiła informację na temat przeglądu obszaru i granic aglomeracji 

Kołaczkowo. Poinformowała, że ustawa Prawo wodne wprowadziła istotne zmiany w sposobie 

wyznaczania, uzgadniania, uchwalania oraz kontroli granic i obszarów aglomeracji.  

Na tej podstawie w 2020 r. Rada Gminy Kołaczkowo podjęła Uchwałę w sprawie wyznaczenia 

obszaru i granic aglomeracji Kołaczkowo. Wypełniając ustawy obowiązek wynikający z art. 92 

ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne – cyt.:  „Wójt, burmistrz lub prezydent miasta co 

2 lata dokonuje przeglądu obszarów i granic aglomeracji wyznaczonych na podstawie art. 87 

ust. 1, z uwzględnieniem kryterium ich utworzenia, o którym mowa w art. 86 ust. 1 oraz 

zaistniałych zmian równoważnej liczby mieszkańców w aglomeracji i w razie potrzeby 

informuje radę gminy o konieczności zmiany obszarów i granic aglomeracji”. 



Aglomerację wyznacza się na potrzebę Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków 

Komunalnych (KPOŚK) oraz zgodnie z dyrektywą ściekową. W związku  

z powyższym podczas procesu wyznaczania aglomeracji sprawdza się warunki określone  

w dyrektywie. Komisja Europejska stosuje hierarchiczność w zakresie zgodności z art. 3, 4, 5 

i 10 dyrektywy ściekowej. Oznacza to, że jeżeli aglomeracja nie spełnia wymogu w zakresie % 

skanalizowania (art. 3), to uznaje się, że jednocześnie nie spełnia pozostałych warunków 

dyrektywy. 

Przeprowadzony przegląd aglomeracji Kołaczkowo wskazał, że: 

1) wskaźnik koncentracji – nie dotyczy (na obszarze aglomeracji w chwili obecnej  

nie planuje się inwestycji w zakresie budowy nowej sieci kanalizacyjnej), 

2) wyposażenie aglomeracji – wyposażenie aglomeracji w systemy zbierania ścieków 

komunalnych nie spełnia wymogu dyrektywy (obliczenia wykazały 97,71% 

skanalizowania/minimum to 98%) 

3) wydajność oczyszczalni ścieków – oczyszczalnia ścieków spełnia wymogi dyrektywy, 

4) standardy oczyszczania ścieków – oczyszczalnia ścieków spełnia wymogi dyrektywy, 

5) liczba RLM aglomeracji – wielkość RLM została określona na podstawie metody 

opisanej w definicji RLM aglomeracji w rozporządzeniu aglomeracyjnym (2226 

to RLM rzeczywiste aglomeracji/w uchwale z 2020 r. 2326 RLM) 

6) różnica pomiędzy RLM uchwały a RLM rzeczywistym – wartość nie przekroczyła 5% 

(różnica pomiędzy RLM określonym w uchwale, a RLM rzeczywistym została 

zachowana). Różnica = 2325 – 2226/2325 x 100 = 4,26 % 

 

Zgodnie z Ustawą Prawo wodne (art. 472b): 

„1. W przypadku gdy aglomeracja nie spełnia warunków, o których mowa w art. 87a, gmina  

za to odpowiedzialna podlega administracyjnej karze pieniężnej. 

2. W przypadku aglomeracji zlokalizowanej na obszarze dwóch lub więcej gmin 

administracyjną karę pieniężną, o której mowa w ust. 1, ponoszą gminy wchodzące w skład 

aglomeracji proporcjonalnie do wielkości równoważnej liczby mieszkańców danej gminy  

w aglomeracji powodującej niespełnienie warunków, o których mowa w art. 87a. 

3. Wysokość administracyjnej kary pieniężnej, o której mowa w ust. 1, wynosi do 200 zł  

za każdą równoważną liczbę mieszkańców odpowiadającą ładunkowi zanieczyszczeń z obszaru 

aglomeracji: 

1) który nie jest zbierany przez sieć kanalizacyjną tej aglomeracji i który: 

a) przekracza 2% ładunku zanieczyszczeń z obszaru aglomeracji - w przypadku warunku,  

o którym mowa w art. 87a pkt 1, lub 

b) wynosi 2000 równoważnej liczby mieszkańców i więcej - w przypadku warunku, o którym 

mowa w art. 87a pkt 2 lit. a, lub 

c) nie jest oczyszczany w systemach oczyszczania ścieków zapewniających ten sam poziom 

ochrony środowiska jak dla całej aglomeracji - w przypadku warunku, o którym mowa  

w art. 87a pkt 2 lit. b; 

2) który przekracza liczbę równoważną liczbie mieszkańców określającą wydajność 

oczyszczalni ścieków z aglomeracji - w przypadku warunku, o którym mowa w art. 87a pkt 3.” 

 



Podsumowując - % skanalizowania został zachwiany z uwagi na znajdujące się w aglomeracji 

nieruchomości wyposażone w zbiorniki bezodpływowe (szamba) i przydomowe oczyszczalnie 

ścieków (znajdują się one głównie w Kołaczkowie po prawej stronie ul. Wrzesińskiej  

w kierunku Borzykowa). 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska uważa, że jeżeli pewien obszar niekorzystnie 

wpływa na całą aglomerację to należy wyłączyć go z danej aglomeracji, aby osiągnąć lepsze 

wskaźniki.  

Olga Pietrzykowska odpowiedziała, że uchwałą rady gminy określa się  mapę, która wskazuje 

dany obszar. W poprzedniej uchwale wyliczenia spełniały normy, obecnie zmniejszyła się 

liczba mieszkańców przez co wskaźnik nie jest korzystny. Chcąc je poprawić należy wykluczyć 

obszary aglomeracji, w których znajdują się zbiorniki przydomowe bezodpływowe. 

Wójt Teresa Waszak dopowiedziała, że podczas planowania budowy kanalizacji w Borzykowie 

była koncepcja poprowadzenia jej ulicą Wrzesińską w Kołaczkowie i ulicą Polną w kierunku 

bezpośrednio do oczyszczalni. Z powodu pozyskania środków z PROW i krótkiego czasu  

na realizację zadania, nie zdążylibyśmy dokonać zmian projektu, aby kanalizacja przebiegała 

wzdłuż ulicy Wrzesińskiej. Obecnie kanalizacja jest poprowadzona przez ulicę Szkolną i jest 

włączona do kanalizacji, która biegnie z Bieganowa do oczyszczalni w Kołaczkowie. 

W przyszłości należy mieć to na uwadze i dołączyć kanalizację z Borzykowa, przez ulicę 

Wrzesińską i ulicą Polną. Jako gmina wiejska trudno jest nam spełnić warunki aglomeracji jeśli 

chodzi o ilość mieszkańców podłączonych na 1 kilometr kanalizacji (120 m-ców/km sieci 

nowobudowanej tzw. wskaźnik koncentracji). Jeżeli w przyszłości będzie budowana sala 

gimnastyczna i przedszkole w Sokolnikach to należy zmodernizować oczyszczalnię przy 

szkole, by skanalizować obiekty szkolne, ale także centrum Sokolnik. Zanim to się uczyni, 

należy zmienić bieg kanalizacji z Borzykowa przez ulicę Wrzesińską i Polną w Kołaczkowie 

bezpośrednio do oczyszczalni ścieków. Odcinek ulicy Wrzesińskiej w Kołaczkowie można nie 

wyłączać z aglomeracji, tylko przygotować projekt i wybudować ten odcinek kanalizacji. 

Decyzja należy do radnych, ponieważ jednym i drugim przypadku to państwo radni podejmują 

decyzję.  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska pomysł uważa za dobry, natomiast  

jeżeli mieszkańcy zainwestowali w przydomowe oczyszczalnie ścieków, to jaki urząd posiada 

instrument, aby po wybudowaniu kanalizacji mieszkańcy włączyli się do niej. 

Olga Pietrzykowska odpowiedziała, że mieszkaniec nie ma obowiązku podłączenia się 

do kanalizacji jeżeli użytkuje przydomową oczyszczalnię ścieków (wynika to z przepisów 

ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach). Jednak są  mieszkańcy chętni 

do podłączenia się do kanalizacji.  

Ad.6 

Lidia Kwiatkowska kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołaczkowie 

wyjaśniła, że w 2022 roku został wprowadzony Gminny Program Osłonowy „Korpus Wsparcia 

Seniorów” na 2022 rok. Program ten był finansowany przez Wielkopolski Urząd Wojewódzki 

w ramach którego, seniorzy otrzymali opaski bezpieczeństwa. Program obowiązuje do końca 

grudnia 2022 roku, stąd projekt uchwały na kolejny rok. Seniorzy, który otrzymali opaski będą 

mogli używać ich przez kolejny rok. Koszt obsługi takiego programu został wyceniony 

na około 5000 na rok.  



Głosowanie w sprawie wprowadzenia Gminnego Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia 

Seniorów” na 2023 rok w Gminie Kołaczkowo. 

 Wyniki głosowania: 15 Za 0 Przeciw 0 Wstrzymuje Się. 

Ad.  7.  

Lidia Kwiatkowska kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołaczkowie 

wyjaśniła, iż w uchwale powołującej Klub Senior + w 2019 roku został wprowadzony zapis, 

iż pobyt uczestników w Klubie Senior + jest nieodpłatny. Zgodnie z nowelizacją ustawy 

o pomocy społecznej, usługi świadczone przez ośrodek wsparcia jakim są Kluby Senior +  

podlegają odpłatności. Chcąc, aby funkcjonował zgodnie z obowiązującymi przepisami należy 

ustalić zasady odpłatności za pobyt w Klubie Senior +. 

Ad. 8.       

Lidia Kwiatkowska kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołaczkowie 

przedstawiła kolejny projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 

za pobyt w ośrodku wsparcia Klub Senior + w Kołaczkowie. Projekt uchwały jest propozycją 

i uporządkowaniem prawnym rozwiązań nałożonych przez ustawę. Kwoty odpłatności za pobyt 

w Klubie Senior+ są symboliczne, zależne od kryterium dochodowego. 

Radny Michał Stefański zapytał czy wszyscy uczestnicy klubu będą ponosić opłatę 

za uczestnictwo. 

Lidia Kwiatkowska kierownik GOPS odpowiedziała, że według danych z roku bieżącego będą 

opłaty ponosić dwie osoby. Wpłaty będą dokonywana na konto GOPS, a następnie zostaną 

przekazane na konto Urzędu Gminy.  

Radny Jerzy Woś zapytał jaki jest roczny koszt utrzymania Klubu Senior +. 

Lidia Kwiatkowska kierownik GOPS odpowiedziała, że roczne utrzymanie Klubu Senior+ 

wynosi w granicach około 50.000-60.000 zł plus koszty gminy czyli dowóz uczestników 

do klubu.  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska uważa, że członkostwo w Klubie Senior+ 

powinno być kadencyjne, aby inni seniorzy mieli szansę w nim uczestniczyć. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że można utworzyć kolejne grupy. 

Lidia Kwiatkowska kierownik GOPS odpowiedziała, że według obecnych przepisów prawa  

Klub Senior + nie mógłby funkcjonować w tym miejscu, gdzie jest teraz. Wyjaśniła, że w tym 

roku po raz pierwszy wspólnie z Gminnym Ośrodkiem Kultury zorganizowano dzień seniora. 

Zainteresowanie tym wydarzeniem nie było duże.  

Radny Jerzy Woś zapytał ile osób jest dowożonych do Klubu Senior +. 

Lidia Kwiatkowska kierownik GOPS odpowiedziała, że dowożonych jest pięć osób z różnych 

miejsc z terenu Gminy Kołaczkowo. 

Radna Małgorzata Jakubowska zapytała czy można zorganizować jeden dzień w tygodniu 

oddział zamiejscowy Klubu Senior +, na przykład zajęcia w innych sołectwach. 

Lidia Kwiatkowska kierownik GOPS odpowiedziała, że można lecz wymaga to logistycznego 

przygotowania. Klub funkcjonuje w poniedziałki i w czwartki. Zajęcia odbywają się 

na miejscu, prowadzi je osoba zatrudniona na umowę. Dopowiedziała, że GOPS nie organizuje 

integracji dla mieszkańców. 



Wójt Teresa Waszak dopowiedziała, że jest to zadanie sołtysa i rady sołeckiej, aby organizować 

zajęcia w sołectwach. 

Ad .9.       

Lidia Kwiatkowska kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołaczkowie 

wyjaśniła, że ustawa o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie zobowiązała Radę Gminy 

do przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie. Program został opracowany na lata 2023-2027. 

Głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie dla gminy 

Kołaczkowo na lata 2023-2027. 

Wyniki głosowania: 15 Za 0 Przeciw 0 Wstrzymuje Się. 

Ad. 10.    

Radny Adam Kruszyński przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił plan pracy komisji 

rewizyjnej na 2023 rok wraz z projektem uchwały. 

Głosowanie w sprawie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy komisji rewizyjnej 

na 2023 rok. 

Wyniki głosowania: 15 Za 0 Przeciw 0 Wstrzymuje Się. 

Ad.11.   

Skarbnik Danuta Olejniczak przestawiła projekt budżetu Gminy Kołaczkowo na 2023 rok. 

Z przedstawionej informacji wynika, że dochody budżetu zaplanowano w kwocie 

39 669 000,00 zł, w tym dochody bieżące w kwocie 25 557 418,39 zł i dochody majątkowe 

w kwocie 14 111 581,61 zł. Wydatki zaplanowano w kwocie 47 990 019,00 zł w tym wydatki 

bieżące w kwocie 26 996 019,00 zł, a wydatki majątkowe w kwocie 20 994 000,00 zł. Deficyt 

budżetu w kwocie 8 321 019,00  zł zostanie sfinansowany przychodami z tytułu zaciągniętych 

pożyczek i kredytów na rynku krajowym w kwocie 5 120 000,00 zł, przychodów jednostek 

samorządu terytorialnego z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym 

budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych 

ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach 

w kwocie 2 241 019,00 zł oraz nadwyżki z lat ubiegłych w kwocie 960 000,00 zł. W budżecie 

określono łączną kwotę przychodów w wysokości 8 471 019,00 zł oraz łączną kwotę 

rozchodów budżetu w wysokości 150 000,00 zł. Limit zobowiązań z tytułu zaciąganych 

kredytów i pożyczek oraz emitowanych papierów wartościowych ustalono w kwocie 

5 270 000,00 zł. Dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

ustalono w kwocie  70 000,00 zł.  Dochody z tytułu części opłaty za zezwolenia na sprzedaż 

napojów alkoholowych w obrocie hurtowym określono na 40 000,00 zł i wydatki na realizację 

lokalnej międzysektorowej polityki przeciwdziałania negatywnym skutkom spożywania 

alkoholu w wysokości 40 000,00 zł. Tworzy się rezerwy: ogólną w wysokości 133 000,00 zł 

oraz celową w wysokości 67 000,00 zł,  z tego: na realizację zadań własnych z zakresu 

zarządzania kryzysowego w wysokości 67 000,00 zł. Łączna kwota dotacji udzielonych 

z budżetu gminy związanych z realizacją zadań gminy wynosi 3 128 500,00 zł. Dochody 

z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi ustalono w kwocie 1 600 000,00 zł 



oraz wydatki związane z funkcjonowaniem systemu gospodarowania odpadami w wysokości 

1 600 000,00 zł.  

Skarbnik Danuta Olejniczak szczegółowo omówiła wydatki majątkowe. Do największych 

zaplanowanych inwestycji należą budowa drogi gminnej w Kołaczkowie ul. Szeroka (środki 

pozyskane w ramach Rządowego Programu Polski Ład), termomodernizacja budynku Urzędu 

Gminy w Kołaczkowie (środki pozyskane w ramach Rządowego Programu Polski Ład). 

Filip Biernat dziennikarz zapytał jak będzie wyglądać świetlica wiejska i projekty rewitalizacji 

stawku przy Urzędzie Gminy Kołaczkowie oraz projekt na termomodernizację Urzędu Gminy 

w Kołaczkowie.  

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że w projekcie termomodernizacji Urzędu Gminy 

są nanoszone korekty z powodu koncepcji zagospodarowania pomieszczeń, które obecnie 

użytkuje policja. Po rozmowie z kierownikiem posterunku i komendantem powiatowym nie 

było zastrzeżeń w sprawie przejęcia pomieszczeń od policji, natomiast ostateczną decyzję 

podejmuje komenda główna. W ramach projektu termomodernizacji budynku urzędu gminy 

planowana jest wymiana źródła ogrzewania na pompę ciepła i panele fotowoltaiczne. Nie 

zostały jeszcze przeprowadzone rozmowy z pocztą, od której należałoby zabrać zaplecze, które 

będzie przejściem do pomieszczeń przejętych od policji.  

Radny Jerzy Woś powiedział, aby nie doprowadzić do sytuacji by zabrać poczcie miejsce 

na prowadzenie działalności. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że urząd nie ma pomieszczeń na prowadzenie 

administracji. Pomieszczenia od policji będą przeznaczone dla GOPS, ponieważ w tym roku 

GOPS ma bardzo dużą obsługę interesantów.  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska stwierdziła, że od lat stoi pusty budynek 

należący do Starostwa Powiatowego we Wrześni, który można by od nich wynająć 

i przeznaczyć na pomieszczenia dla GOPS 

Radny Jerzy Woś uważa, że koszty przygotowania pomieszczeń w oficynie byłyby o wiele 

wyższe, niż przygotowanie pomieszczeń od policji. 

Wójt Teresa Waszak powiedziała, że jeżeli będzie koncepcja zagospodarowania pomieszczeń 

policji i po ich akceptacji będą zapoczątkowane rozmowy z pocztą. Uważa, że pracownicy 

GOPSu zagospodarują cztery pomieszczenia, natomiast księgowość GOPSu pozostanie w tym 

samym miejscu w którym jest. 

Radny Jerzy Woś stwierdził, że pieniądze w wysokości 100 000 zł zaplanowane w budżecie 

Gminy na 2023 rok, to zbyt mało by wybudować drogę w Krzywej Górze. 

Skarbnik Danuta Olejniczak odpowiedziała, że to zadanie będzie realizowane z udziałem 

dofinansowania. 

Wójt Teresa Waszak powiedziała, że w wielu zadaniach ujętych w planie budżetu są kwoty 

zaniżone na ich realizację. Po przetargach kwoty będą wyższe i wówczas będą uzupełniane. 

Dodatkowo rozdysponowane zostaną środki z nadwyżki budżetowej. Zaplanowane zadania 

w większości będą realizowane z udziałem środków zewnętrznych. Natomiast zabiegi 

o budynek oficyny trwają już wiele lat, po tym jak Kurator Oświaty przekazał go 

w użytkowanie Starostwu Powiatowemu. 



Radny Jerzy Woś prosi o interwencję w Starostwie Powiatowym na temat zatrudnienia lekarza 

onkologa, który przyjmował w przychodni przyszpitalnej do końca października, a w chwili 

obecnej nie ma żadnego lekarza o specjalizacji onkologicznej. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że radny może skierować pismo w formie interpelacji 

do Urzędu Gminy i zostanie ono przekazane do Starostwa Powiatowego. 

Radny Michał Stefański uważa, że kwota 5000 zł zaplanowana w budżecie na wydatki 

Ochotniczej Straży Pożarnej jest zbyt mała, by organizacja mogła brać udział w pozyskaniu 

dotacji. Zapytał czy podczas rozdzielania nadwyżki budżetowej zostanie przeznaczone 

dodatkowe 5000 zł  na zadania OSP. 

Wójt Teresa Waszak uważa, że zaplanowana kwota jest wystarczająca . 

Ad. 12.   

Skarbnik Danuta Olejniczak przedstawiła proponowane zmiany w budżecie Gminy 

Kołaczkowo na 2022 rok. Projekt uchwały w załączeniu. 

Ad. 13.  

Skarbnik Danuta Olejniczak przedstawiła proponowane zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Kołaczkowo na lata 2022-2027. Projekt uchwały w załączeniu 

do protokołu.  

Ad. 14.   

Skarbnik Danuta Olejniczak przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu i planu 

finansowego wydatków budżetowych Gminy Kołaczkowo które nie dopasują z upływem roku 

budżetowego 2022, są to: 

− Budowa drogi Wszembórz - Cieśle Małe opracowanie dokumentacji projektowej 

− Opracowanie dokumentacji projektowej budowa drogi gminnej w miejscowości 

Krzywa Góra 

− Budowa drogi w Sokolnikach 

− Opracowanie miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy 

Kołaczkowo w miejscowości Sokolniki 

− Opracowanie projektów i budowa oświetlenia ulicznego. Wójt Teresa Waszak 

wyjaśniła, że firma z którą została podpisana umowa jest gotowa do wykonania zadania, 

ale zostałaby naruszona trwałość projektu budowy drogi ul. Średzka. Z tego powodu 

lampa zostanie zamontowana w lutym, by nie kolidować z terminem trwałości projektu, 

który mija w styczniu. 

− Aktualizacja projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło energię elektryczną 

i paliwa gazowe dla gminy Kołaczkowo 

Wójt Teresa Waszak dodatkowo wskazała problem w budowie drogi Zieliniec Huby. Uwagi 

dotyczą wykonania położenia poszczególnych warstw. Zostaną zrobione odwierty i pomiary 

w celu zbadania nawierzchni. Prawdopodobnie wydatki na tą drogę zostaną zaplanowane 

w wydatkach niewygasających. 

Ad.15 

Radny Robert Ptaszyński zapytał o projekt budowy drogi w Cieślach Małych. 



Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że na opracowanie dokumentacji projektowej tej drogi nie 

było środków finansowych podobnie jak na ulicę Zakole w Sokolnikach. Jeżeli będą środki 

finansowe, to za zgodą rady gminy, będą te zadania realizowane. Dodała, że priorytetowo będą 

utwardzane drogi gruntowe, przy których są domostwa.  

Radny Robert Ptaszyński powiedział, że podczas zebrań wiejskich mieszkańcy zgłaszają 

do zrobienia ten odcinek drogi.  Wnioskuje o przygotowanie dokumentacji projektowej 

w przyszłym roku.  

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że jeżeli będą środki finansowe to zostanie przygotowany 

projekt na ulicę Zakole i drogę w Cieślach Małych. Realizacja tych dróg będzie z udziałem 

dofinansowania podobnie jak droga w Krzywej Górze i Wszembórz Libobry.  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska zapytała czy jest możliwość by pracownik 

urzędu napisał wniosek do totalizatora sportowego o dofinansowanie budowy rolkostrady 

w Borzykowie, na którą projekt jest już gotowy.  

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że w totalizatorze sportowym wnioski można zgłaszać 

w ciągu roku. Osoba odpowiedzialna za pisanie wniosków ma jednoosobowe stanowisko nie 

tylko do składania wniosków, ale również ich rozliczania oraz przygotowywania przetargów 

gminnych. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska odpowiedziała, że zadanie jest ujęte w funduszu 

sołeckim i jest wpisane w budżecie. Zapytała o projekt budowy drogi Wszembórz Libobry czy 

zostanie wykonany na całej długości. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że projekt jest gotowy na całą długość do m. Cieśle Małe, 

brakuje tylko pozwoleń z innych instytucji. Do zabudowy mieszkaniowej będzie zrobiona 

nawierzchnia asfaltowa, natomiast od momentu skrętu w prawo do zabudowań do ulicy 

Szybskiej będzie utwardzenie tłuczniem. Jeżeli gmina pozyska dofinansowanie podobnie jak 

w przypadku ulicy Szerokiej, tzn. po stronie gminy jest zaplanowany wydatek około 

400 000 zł, a  kwota dofinansowania wynosi 5 milionów złotych, to droga Wszembórz  

Libobry będzie wykonana w całości. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Protokół sporządziła        Przewodniczący komisji 

Monika Nowak            Danuta Grabowska 

 


